

Meeting spots and collective spaces in Grenoble

The city of Grenoble develops and encourages communal living spaces where residents can meet to share congenial moments.

In the recent ecodistrict of « La Presqu'île », common rooms are open for students to work in a quiet place or organize events to meet, discuss and to (better) know each other.

Collective gardens are arranged with benches and small vegetable gardens which allow the inhabitants to stay in contact with nature and their neighbours.

These meeting places are located so they are easily accessible : the whole neighbourhood has been designed to favour open spaces and easy circulation in between the blocks of flats.



Des lieux de rencontre et des jardins participatifs à Grenoble

La ville de Grenoble développe et crée des espaces de vie collective, où les habitants peuvent se retrouver pour partager des moments conviviaux.

Des salles communes sont ouvertes aux étudiants pour travailler dans le calme ou y organiser des événements pour se rencontrer, discuter et apprendre à (mieux) se connaître.

Des jardins communs sont aménagés avec des bancs et des carrés potagers qui permettent aux habitants de rester en contact avec la nature et leurs voisins.

Ces lieux de rencontres sont localisés de façon à ce que tout le monde y ait facilement accès : tout le quartier de la Presqu'île a été pensé pour favoriser les espaces ouverts et une circulation aisée entre les bâtiments.

